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Vlaamse bestuursrechtspraak  -  Professionalisering

Het professionaliseren van de Vlaamse bestuursrechtspraak is een doelstelling uit het 
Vlaamse regeerakkoord. In die optiek stelde de Vlaamse minister van Justitie een 
onderzoek in het vooruitzicht om na te gaan wat de mogelijkheden zijn om een verdere 
professionalisering te realiseren, alsook om op termijn te evolueren naar nog slechts één 
Vlaams bestuursrechtcollege waarbij de Raad voor betwistingen inzake 
studievoortgangsbeslissingen mogelijk volledig in de Dienst van de 
Bestuursrechtscolleges (DBRC) zou geïntegreerd worden.

De minister stelde ook reeds eerder dat binnen het kader van de studie eveneens zou 
kunnen onderzocht worden of de oprichting van een Vlaams auditoraat binnen de 
Vlaamse bestuursrechtcolleges (naar analogie met het auditoraat bij de Raad van State) 
al dan niet een meerwaarde kan vormen voor de Vlaamse bestuursrechtspraak.[1]

In haar antwoord op mijn vraag om uitleg nr. 1959 van 9 maart 2021 stelde de minister 
dat de eerder door haar aangekondigde grondige studie omtrent de Vlaamse 
bestuursrechtspraak intussen loopt en in principe in oktober 2022l afgerond zal zijn. Op 
het einde van de studie zou tevens een eerste ontwerp van decreet voorliggen ter 
professionalisering van de Vlaamse bestuursrechtspraak en, eventueel, tot oprichting van 
één Vlaams bestuursrechtscollege.

1. Door welke instantie wordt de hoger beschreven studie uitgevoerd, wanneer werd de 
studie gegund en wat is de kostprijs van de studie?

2. Wordt binnen de studie expliciet en effectief onderzocht of de oprichting van een 
Vlaams auditoraat binnen de Vlaamse bestuursrechtcolleges (naar analogie met het 
auditoraat bij de Raad van State) al dan niet een meerwaarde kan vormen voor de 
Vlaamse bestuursrechtspraak? Zo niet, waarom niet en zal de minister op dat punt 
alsnog opdracht geven voor aanvullend onderzoek?

3. Wat is op dit ogenblik de stand van zaken van dat onderzoek? Zijn de 
onderzoeksresultaten die de basis zullen vormen voor het opstellen van het ontwerp 
van decreet dat eveneens tegen eind oktober 2022 in het vooruitzicht werd gesteld 
reeds beschikbaar? Zo ja, kan de minister de resultaten weergeven en 
verduidelijken? Zo niet, wanneer zullen de resultaten bekend zijn als men weet dat 
tegen eind oktober 2022 ook reeds het ontwerp van decreet klaar moet zijn, en zijn 
er intussen reeds onderzoeksresultaten op basis van tussentijdse rapportage 
bekend?

[1] Cf. mijn schriftelijke vraag nr. 774 van 19 juni 2020.
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ANTWOORD
op vraag nr. 546 van 22 februari 2022
van ADELINE BLANQUAERT

1. Via een overheidsopdracht ‘Onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande 
bekendmaking voor diensten’ met als titel ‘Grondige studie naar het verder 
professionaliseren van de Vlaamse bestuursrechtspraak en naar de mogelijkheid om te 
evolueren naar één Vlaams Bestuursrechtscollege’ zijn op 17 juli 2020 5 ondernemers 
uitgenodigd om een offerte in te dienen.
Op 9 oktober 2020 is met een sluitingsbrief de offerte van DEMOS PUBLIC LAW VOF 
voor bovenvermelde opdracht gekozen en goedgekeurd voor een bedrag van 254.100 
EUR incl. BTW, waardoor de overeenkomst is gesloten.

2. Onderzoek naar de mogelijke oprichting van een Vlaams auditoraat werd uiteindelijk 
niet opgenomen in het onderzoek. Voor het overige wordt verwezen naar het antwoord 
op vraag 3.

3. Het onderzoek bestaat uit verschillende fases.

In een eerste verkennende fase is onderzoek geleverd naar de constitutionele en 
mensenrechtelijke omkadering voor het oprichten van één of meerdere Vlaamse 
bestuursrechtscolleges.

De tweede fase van deze studieopdracht, met name een inventarisatie, beoogde, ten 
eerste, na te gaan welke sectorale regelgeving kan worden geïntegreerd. Ten tweede 
werd een inschatting gemaakt van wat de (aard van de) te verwachten instroom is bij 
een eventuele integratie.

In een derde fase van de studie wordt afgetast welke bevoegdheden kunnen 
overgedragen worden naar het Vlaamse niveau en hoe de organisatie van de Vlaamse 
bestuursrechtspraak geoptimaliseerd kan worden.


